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Stiftelsen Sofienlund er en
humanitær, ideell 

organisasjon
med formål å bidra aktivt for

å bedre 
rehabiliteringstilbudet

for kronisk syke, skadde og
eldre i Norge.

Stiftelsen Sofienlund initierte
og bygget CatoSenteret i Son.
Allerede i 1986 fikk Bente og
Thor Bjørn Lie idéen om å

bygge et rehabiliteringssenter
og registrerte Stiftelsen

Sofienlund i 1991.

Takket være de 
hundretusener

av loddkjøpere i stiftelsens
eget lotteri og innsamlede

midler, samt og et stort
Husbanklån gitt med pant i
eiendommen Sofienlund, ble
CatoSenteret offisielt åpnet

4. juni 1998.

Stiftelsen Sofienlund er
stolte over at CatoSenteret

regnes som et av Norges beste
rehabiliteringssentre, og at

senteret kan vise til 
usedvanlig

gode resultater.

Etter frigivelse av pantet
i eiendommen Sofienlund,

er stiftelsen nå i gang
med planleggings- og

reguleringsarbeid for et nytt
Aktivitets-, behandling og

treningssenter med
selveierleiligheter og
boliger for seniorer

på Sofienlund, Fjellstrand,
Nesodden.

Stiftelsen Sofienlunds styre:

Erling Lauritzsen
Styreleder

Thor Bjørn Lie
Stifter

Daglig leder
Styremedlem

Truls Thv. Falkenberg
Styremedlem

Tore Henning Larsen
Styremedlem

Her ser vi Karin Endsjø 
og ordfører René Rafshol 
i Råde med en stor 
blomsterbukett som 
hun fikk overlevert av 
Tore Henning Larsen fra 
Stiftelsen Sofienlund, 
sammen med en varm takk 
for sitt langvarige arbeide 
for Stiftelsen Sofienlund, 

Landsforeningen for 
Trafikkskadde i Norge 
LTN og CatoSenteret 
i Son. Bildet er tatt før 
ordføreren, sammen med 
ordfører René Rafshol fra 
Ski, overrakte henne Hans 
Majestet Kong Harald 
V’s Fortjenstmedalje. 
Begivenheten fant sted 

hjemme hos Karins sønn 
Knut i Råde kommune. Til 
stede under overrekkelsen 
var representanter for en 
rekke andre institusjoner 
og organisasjoner.
Som ordfører får man 
mange spennende 
oppdrag, og noen ganger, 
ganske sjelden får man 

det ærefulle oppdraget 
med å dele ut Kongens 
Fortjenestemedalje, sa 
ordfører René Rafshol. 

Les mer om begivenheten 
inne i bladet.

”Dronningen” fikk Kongens 
Fortjenestemedalje 
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Det skrev Tore Henning Larsen i 
forbindelse med CatoSenterets 20 års 
jubileum. For Karin er en dame du 
blir glad i. Hun går rett på sak og sier 
det hun mener. 

Første gang jeg møtte henne var 
på Landsforeningen for 
Trafikkskadde LTNs 
lille kontor i Oslo. Hun 
spurte om jeg ville sykle 
tandemsykkel med henne 
i Peru. Hun skulle dit for å 
hjelpe folk med senskader 
etter polioangrep. Jeg måtte si nei, men vårt 
samarbeide startet.
Hun ble raskt fasinert av Bente og Thor 
Bjørn Lies kongstanke om å bygge et 
rehabiliteringssenter for trafikkskadde og 
kronisk syke på Sofienlund. Karin ønsket å 
arbeide for saken på vegne av poliorammede 
med senskader. 

Samtidig startet vi opp arbeidet for 
å få barn og unge ut av gamlehjem. 
Vi reiste land og strand rundt. Det 
var en seier da vi fikk hjulpet en 7 år 
gammel multihandikappet pike ut fra 
et gamlehjem, der hadde hun ligget 
på et rom ved siden av sin egen 

bestemor. Også mange andre 
fikk vi overført fra gamlehjem 
til egne boliger. 
Da rehabiliteringssenteret 
til slutt var bygget, ikke 
på Sofienlund men i Son, 
engasjerte Kari seg der fra 

første stund. Hun «erobret» svømmehallen 
og jobbet sent og tidlig med brukerne. 
Gruppeturer til Casas Heddy på Lanzarote 
med trafikkskadde fortsatte hun med. Med 
støtte fra Stiftelsen Sofienlund kunne hun tilby 
grupper 14 dagers turer som Karin tok med 
seg og hun var med under hele oppholdet. 
Hvis noen fortjener en hyllest fra Kong Harald 
så er det Karin!

Karin 
Endsjø 
er Cato-
Senterets 

«Grand Old 
Lady»

Gode venner
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Begivenheten fant sted hjemme 
hos Karins sønn Knut i Råde 
kommune, som var represen-
tert ved ordfører René Rafshol. 
Selv bor Karin i Ski kommune, 
og derfra kom ordfører Hanne 
Opdan. Siden overrekkelsen 
fant sted i Råde var det ordfø-
rer René Rafshol. som sto for 
selve overrekkelsen, godt as-
sistert av Hanne Opdan. 

«Dronningen»
Karin Endsjø blir omtalt som 
«Dronningen» av Casas Hed-
dy, CatoSenteret, og Beito-
stølen Helsesportsenter. Den 
ustoppelige poliorammede da-
men har gjort, og gjør fortsatt 
en formidabel innsats for funk-
sjonshemmede. Hennes brava-
der er viden kjent. 

Til stede under overrekkelsen 
var representanter for disse, 
og en rekke andre institusjo-
ner og organisasjoner. Karin 
selv, var rørt og beæret. - Jeg 
deler denne hederen med alle 
som gjør en frivillig innsats for 
funksjonshemmede, sa damen 
som har syklet, gått på ski, og 
svømt for å vise at det umulige 
bare tar litt lengre tid. Selv i en 
alder av 75 er hun fortsatt ak-
tiv, og pendler mellom Casas 
Heddy på Lanzarote og Norge. 

Vinterens mål er løypene på 
Beitostølen og nye sykkelturer 
med sin gode venn, Ole En-
dresen. Sykkelparet har syklet 
tandem i flere verdensdeler og 
Karin er ikke fremmed for en 
ny tur til Nepal! Humøret hen-
nes er verdenskjent, og det har 

ikke blitt dårligere med årene. 
Det gode smilet, varmen hun 
utstråler, og omtanken hun vi-
ser ligger som tykke lag på da-
men med pannebåndet. «Dron-
ningens» diadem!

Familien Endsjø, med sønnene 
Knut og Per og deres kjære Be-
rit Johannesen og Lilli-Kristin 
Herberg hadde stelt i stand et 
festbord, og en stolt Knut øn-
sket alle hjertelig velkommen. 
Han holdt opp en mappe og 
fortalte oss at i den mappen 
han var det hele 90 sider med 
dokumentasjon over noe av alt 
Karin har gjort gjennom sitt 
aktive liv. 

Blant verdenskjente folk hun 
hadde møtt ble nevnt Moder 
Teresa av Calcutta, en nonne 

av albansk avstamming og 
grunnlegger av Missionaries of 
Charity, en katolsk kongrega-
sjon som arbeidet blant fattige 
i Calcutta og andre steder i ver-
den, som hun også brevvekslet 
med.

En annen er Tenzin Gyatso, 
den fjortende og nåværende 
Dalai Lama. Han var det femte 
av 16 barn i en bondefamilie 
fra Amdo-provinsen i Tibet, og 
to år gammel ble han gjenkjent 
som en gjenfødelse av den tret-
tende Dalai Lama. 
For sitt arbeid for polioram-
mede ungdommer fra Tibet har 
Karin vært invitert til en audi-
ens i den lille fjellbyen Dha-
ramsala i Nord-India hvor han 
har bodd i eksil siden 1960.

Karin er også reiseklar for å dra 
til De forente arabiske emira-
ter, en føderasjon i Midtøsten. 
Landet består av syv stater kalt 
emirater og grenser til Oman 
og Saudi-Arabia. Der skal hun 
treffe en prinsesse som tidlige-
re, ved hjelp og støtte fra Ka-
rin, har stiftet en forening for 
handikappede idrettsutøvere. 

Praten rundt bordet var livlig 
og til dels høyrøstet. Ordfører-
ne René Rafshol fra Råde og 
ordfører Hanne Opdan fra Ski 
måtte dele oppmerksomheten 
med sykkelkameraten Ole En-
dresen, tidligere kulturjourna-
list i ØB, leder Roger Amund-
sen fra Landsforeningen for 
slagrammede, Ingrid Grandum 
Berget e/mga i Rotary Club 
og Anne-Kristine Schanche, 
professor II nevro-, helse- og 
rehabiliteringspsykologi fra 
UiO: PSI Sunnaas Sykehus.

Direktør Astrid Nyquist og 
Ellen Hæhre, instruktør/team-
leder barn Beitostølen Helse-
sportsenter, var også aktivt til 
stede i samtalen rundt bordet 
sammen med undertegnede, 
Erling Lauritzsen, som for an-
ledningen representerte både 
Stiftelsen Sofienlund, Lands-
foreningen for Trafikkskadde 
LTN og CatoSenteret.

Alt ble kommentert, overvåket 
og fotografert av Tore Henning 
Larsen, som er Stiftelsen Sofi-
enlunds Informasjon og sam-
funnskontakt. 

Alle inviterte holdt flotte og 
innsiktsfulle taler om hva Ka-
rin Endsjø har betydd for den 
enkelte personlig, men også 
for hvilken nytte og glede de 
og deres foreninger har hatt av 
Karins utrolige engasjement 
og praktiske arbeid. 

”Dronningen” fikk Kongens 
Fortjenestemedalje

Ikke mindre 
enn to 
ordførere 
var tilstede 

da Karin 
Endsjø fikk 
Hans Majestet 
Kongens 
Fortjeneste-
medalje

Øverste bilde fra venstre:
Astrid Nyquist, Anne-Kristine 
Schanche, Ellen Hæhre, Roger 
Amundsen, Ole Endresen, Knut 
Endsjø og Ingrid Grandum Berget.

Nederste bilde fra venstre:
Per Endsjø, Lill-Kristin Herberg og 
Berit Johannesen
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Høytid ble det da ordførerne 
René Rafshol og Hanne Op-
dan, for anledningen pyntet 
med hvert sitt ordførerkjede, 
reiste seg ba Karin komme 
frem. 

Her er ordfører René Rafshol 
tale til Karin:
 
Utdeling av Kongens fortje-
nestemedalje til Karin Randi 
Endsjø

«Som ordfører får man mange 
spennende oppdrag, og noen 
ganger, ganske sjelden får man 
det ærefulle oppdraget med å 
dele ut Kongens Fortjeneste-
medalje. 

Kongens Fortjenstmedalje ble 
stiftet av Kong Haakon VII 1. 
februar 1908. Statuttene ble re-
vidert av Hans Majestet Kong 
Harald V senest pr. 30. mars 
2012.
Følgende statutter skal gjelde 
for Kongens Fortjenstmedalje:
 
§ 1 Kongens Fortjenstmedalje 
utdeles som belønning for:
• Pionerinnsats eller annen 
spesiell innsats av særlig sam-
funnsgagnlig natur på områder 
som kunst, kultur, vitenskap, 
næringsliv, sosialt og humani-
tært arbeid. 
• Særlig fortjenstfull ulønnet 

innsats over lengre tid i sam-
funnslivet, i offentlige eller 
private verv, i frivillige organi-
sasjoner eller i annen virksom-
het av samfunnsnyttig betyd-
ning. 
• Særlig fortjenstfullt arbeid 
gjennom lang tid i privat eller 
offentlig tjeneste, hvor innsat-
sen har ligget betydelig over 
det normale og hvor vedkom-
mende også har vist aktivt 
samfunnsengasjement utover 
sin arbeidsinnsats. 
 
• En livsinnsats som kan stå 
som eksempel for andre. 
I tillegg til medaljen og diplo-
met, vil man også bli invitert 
på slottet. Det er Fylkesman-
nen som vil få æren med å in-
vitere deg til slottet. Men i dag 
er det her i Råde det skjer. 
  
I begrunnelsen sendt fra Fyl-
kesmannen står det:

«Søknaden om H.M. Kongens 
fortjenstmedalje er fremmet 
på bakgrunn av kandidatens 
mangeårige engasjement og 
innsats i frivillig arbeid knyttet 
til å hjelpe andre mennesker 
med ulike typer funksjonshem-
ninger og handikap i inn og 
utland. 
Det nevnes at kandidaten har 
vært initiativtaker til Gjedsjø 
speiderforening, ledet handi-

kaplag, delaktig i utformingen 
av Stiftelsen Sofienlunds reha-
biliteringssenter (i dag kjent 
som CatoSenteret), engasjert 
gjennom ulike roller i Rid-
derarrangement, 
igangsetter av behandlings-
reiser for poliorammede til 
Bulgaria og gjennom mange 
år engasjert i det Norske Røde 
Kors senteret Casas Heddy på 
Lanzarote. 

Karin Randi Endsjø har mot-
tatt en rekke hederspriser for 
sin ekstraordinære innsats. 
Kandidaten har også vært ak-
tiv i handikappidretten, både 
gjennom en rekke verv, som 
aktiv instruktør for andre funk-
sjonshemmede og som utøver i 
ulike mesterskap. 

Det kan blant annet nevnes at 
kandidaten har vunnet flere 
olympiske medaljer i OL Pa-
ralympics på 80-tallet. Karin 
Randi Endsjø er rammet av po-
lio og flyttet som følge av sin 
helsesituasjon til Lanzarote for 
over 20 siden. 
Hun er nå pensjonist, men hjel-
per fortsatt til på Casas Hed-
dy». 

John F Kennedy sa en gang 
«ikke spør hva landet kan gjøre 
for deg, men hva du kan gjøre 
for landet ditt». Du har gjort 

så mye for så mange gjennom 
mange år, og jeg vet at det er 
flere eksempler enn det som 
ble nevnt av Fylkesmannen. 
Jeg er meget imponert, og du 
står som et eksempel for andre.

Da vil jeg få æren av å over-
rekke Kongens Fortjenesteme-
dalje og diplom til Karin Randi 
Endsjø».

En beskjeden Karin tok i mot 
medaljen til stående applaus, 
gratulasjoner og mange gode 
klemmer. Etterpå var det kaffe 
og en nydelig bløtkake deko-
rert med et ungdomsbilde av 
Karin i marsipanen. 

En uforglemmelig festdag var 
over for det Tore Henning Lar-
sen så treffende har valgt som 
overskrift: 

Dronningen» fikk Kongens 
Fortjenestemedalje!

   
 

En smilende, stolt Karin Endsjø, 
står trykt plassert mellom René 
Rafshol, ordfører i Råde og Hanne 
Opdan, ordfører i Ski.
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Amta skrev at kommunekon-
takt i Fjellstrand Vel, Karin 
Moe Røisland, allerede 17. 
juli ytret ønske om et infor-
masjonsmøte for folk på Fjell-
strand om detaljregulerings-
planen for Sofienlund, som 
har høringsfrist 14. september. 
Da Amta purret kommunalsjef 
Anne Dybevold 1. august, sa 
hun: – Har Fjellstrand Vel be-
hov for et informasjonsmøte, 
skal vi sikkert få til det. 

Fire uker senere innfant et 
50-talls innbyggere seg i Gren-
dehuset, for å la seg informere 
om det nye prosjektet. Som 
kjent var det jo for et kvart år-
hundre siden en overveiende 
negativ stemning blant lokal-
befolkningen, hvilket resul-
terte i at Stiftelsen Sofienlund 
i stedet bygget CatoSenteret i 
Son i Vestby kommune.

Kritisk til omfang
– Hvilket inntrykk sitter du 
igjen med etter møtet?
Møtet var godt besøkt, og det 
var bra å få nærmere oriente-
ring og kunne stille spørsmål 
og komme med synspunkter. 
Det er ingen motforestillinger 
mot rehabiliteringssenter som 
kan gi arbeidsplasser. Men det 
er ikke særlig forståelse for 
alle boligene som legges ut for 
alminnelig salg, slår hun som 
initierte informasjonsmøtet, 
Karin Moe Røisland, fast. Det 
er prosjektets størrelse hun er 
en smule skeptisk til.

– Nå må det være slutt på felt-
utbygginger på Fjellstrand for 
en stund. Til sammen 140 boli-
ger, hvorav halvparten private 
for salg, i 3–6 etasjer, uten at 
gang- og sykkelveier, skole, 
barnehage, vann, strender og 

kyststi er lagt til rette, må være 
i strid med kommuneplan og 
retningslinjer.

Men det er mange av dem som 
møtte som snarere er positive 
enn skeptiske: – Jeg sitter igjen 
med et positivt inntrykk. Jeg 
synes det blir bra med aktivi-
tetstilbud med svømming og 
treningssenter, og forsamlings-
lokale på Fjellstrand. I tillegg 
forbedres turløypenettet. Og 
flere arbeidsplasser til Nesod-
den er flott, fastslår Linn Reppe 
og poengterer om prosjektet:
– Jeg synes løsningene de pre-
senterte for prosjektet hørtes 
veldig bra ut.

Dette var Torgeir Koteng, leder 
i Nesodden næringsråd enig i. 
– Jeg synes planen var veldig 
bra og den beskrev et innmari 
bra tiltak. Totalt vil det skapes 
fra 40 til 120 sårt tiltrengte, 
lokale arbeidsplasser. Som 
nærmeste nabo og ikke minst 
anleggsgartner er han også 
beroliget. Kompetansen i pro-
sjektet er god, og som nabo blir 
våre innspill hørt. Dette ender 
som et grønt prosjekt, tror Ko-
teng med overbevisning.

Forslag til detaljregulering er 
utsendt til offentlig høring og 
1. gangs behandling. Svar på 
høringsuttalelser ble mottatt, 
og det var totalt 27 høringsut-
talelser. Hver enkelt hørings-
uttalelse ble besvart av Sofi-
enlundprosjektet og oversendt 
Nesodden kommune. Denne 
gang til en ny
saksbehandler, Kenny Tran, 
som er den 8. saksbehandleren 
på 5 år!

1. gangs behandling ligger pr. 
dato, 14.11.2018, hos kommu-
nen for gjennomgang og be-
handling.
Møter med DNB og status pre-
sentasjoner om Sofienlundpro-
sjektet er foretatt høsten 2018. 
Ledelsen i banken er positive 
til prosjektet og har økt lånet 
ifølge rammesøknaden.

Møter er avholdt med Husban-
ken, Nesodden kommune og 
Sofienlundprosjektet. Ordfø-
rer Truls Wickholm, Rådmann 
Wenche Folberg og kommu-
nalsjef Anita Nilsen deltok på 
det siste møtet.

               

Status 
Sofienlundprosjektet

Den 29. 
august 
i år 
presen-

terte Stiftelsen 
Sofienlund 
detaljregulering 
og prosjekt-
planer for 
Sofienlund-
senteret.        
Det foregikk 
i Fjellstrand 
Grendehus.

Torgeir Koteng er nabo til Sofien-
lundsenteret. Det samme er Trine 
Oppegård Persson og datteren Ella 
Mathea. Alle tre fulgte nøye med 
under presentasjonen. 

Alle foto: 
Tore Henning Larsen

Avtroppende arkitekt og saksbe-
handler Christian Nord (f.v.), og 
påtroppende Siri Nicolaisen fra 
Nesodden kommune, datglig leder 
i Stiftelsen Sofienlund Thor Bjørn 
Lie, og Sofienlundsenterets arkitekt 
Arne Bergdal. 

Fortsettes neste side
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Trebarnsmoren Linn Reppe og 
hennes mann er nærmeste nabo til 
Sofienlund. - En veldig nyttig og 
positiv presentasjon, sier økonomen 
som jobber med eiendomsutvikling 
i et konsulentfirma. 

Godt og vel femti beboere på Fjell-
strand møtte opp i Folkets Hus.

Møter er også avholdt med 
Veidekke, BAS arkitekter og 
Rambøll, hvor man gjennom-
gikk tegninger,
planløsninger og kryssløsning 
av Ommenveien/FV157 og 
Nesodden kommunes gang/
sykkelvei på
østsiden av FV157

Nesodden kommune er nå i 
gang med å bygge en G/S vei 
langs østsiden av FV157 med 
en radius på 70 meter, som er 
tråd med Stiftelsen Sofien-
lunds nye kryssløsning Om-
menveien/FV157.  
  

Status Pilotprosjekt Husban-
ken, Nesodden kommune og 
Stiftelsen Sofienlund  
  
Et Pilotprosjekt i samarbeid 
med Husbanken, Nesodden 
kommune og Stiftelsen Sofien-
lund er under
utarbeidelse. Stiftelsen har 
oversendt Husbanken et for-
slag til innhold i Pilotprosjek-
tet og en foreløpig
søknad om et langsiktig lån til 
Sofienlundsenteret.

Vi avventer nå en snarlig inn-
kallelse til et nytt møte med 
Husbanken. Vi planlegger en 
presentasjon av

Pilotprosjektet, som vil gi 
resultatene til samtlige kom-
muner i Norge. Dr.med. Nils 
Hjeltnes vil presentere pro-
sjektet.

Møte er også avholdt med vår 
advokat Trine Friberg. Hun 
skal utarbeide med et forslag 
til skriftlig avtale med kom-
munene i forbindelse med Pi-
lotprosjektet. 
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Etableringen av turområdet 
«Oleanas utsikt» i 2013 har 
blitt en «innertier».

Prosjektet ble realisert gjen-
nom et samarbeid mellom Os-
lofjordens Friluftsråd og Stif-
telsen Sofienlund, finansiert av 
Sparebankstiftelsen DnB, og 
utført av Hagespesialisten AS.

Nå planlegges en utvidelse av 
turområdet, som vil bli tilret-
telagt for personer med beve-
gelseshemning, og tilgjengelig 
for alle.

Området er en del av Stiftelsen 
Sofienlunds 110 mål store ei-
endom Sofienlund, som gren-
ser til Oslofjorden Friluftsråds 
eiendom på Ommen, et yndet 
og meget populært tur- og re-
kreasjonsområde.

- Dette blir bra, sier Inger-
Marie Gulliksen i Oslofjordens 
Friluftsråd, som deltok i plan-
leggingen og etableringen av 
«Oleanas utsikt». Nå gleder 
hun seg til neste trinn.

Stiftelsen Sofienlund og Oslo-
fjordens Friluftsråd har inngått 
avtale om å etablere et utsikts-
punkt nr. 2 tilsvarende “Olea-
nas utsikt” på eiendommen 
Sofienlund. 

Vi har i samarbeid Torgeir Ko-
teng, Hagespesialisten AS blitt 
enige om plasseringen av det 
nye utsiktpunktet, som vist. 
I tillegg vil det ble opparbei-
det en ny universelt utformet 
gangsti fram til utsiktpunkt 
nummer 2. 

Med utgangspunkt i parke-
ringsplassen til Ommen rett 
ved “Oleanas utsikt” på eien-
dommen Sofienlund, vil ny sti 
gå nordover ca. 130 meter og 
deretter svinge mot vest ca. 60 
meter mot en panoramautsikt 
utover Oslofjorden tilsvarende 
“Oleanas utsikt”. 

Utsiktspunkt nr. 2 vil bli lig-
gende godt skjermet for vind 
og litt lavere i terrenget. Plan-
legging er godt i gang.

Nytt samarbeid                
mellom Stiftelsen Sofienlund                
og Oslofjordens Friluftsråd

Konsulent Inger-Marie Gulliksen fra 
Oslofjordens Friluftsråd på befar-
ing sammen med Torgeir Koteng i 
Hagespesialisten AS og Thor Bjørn 
Lie i Stiftelsen Sofienlund
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Sunnaas har lenge ønsket 
å sette i gang arbeidet som 
kan tilrettelegge for nybygg 
og endringer på eiendom-
men.  Denne planen har de 
jobbet med siden 2012,og nå 
har Plan- og teknikkutvalget 
godkjent planene.

 Siden den gangen har partiene 
og andre involverte fått kom-
met med sine innsigelser og 
forslag. For å sikre en fremti-
dig utvikling av sykehusom-
rådet, måtte Sunnaas sykehus 
utarbeide en områderegule-
ringsplan for sykehuset og til-
grensende arealer.

Nå er det tredje gangen vi 
har planen til behandling og 
vi ser at den har blitt veldig 
mye bedre, sa Hanna Krange. 
Vi ser at planene har fått den 
fleksibiliteten som sykehuset 
har bedt om. Det vil gi dem et 
handlingsrom i henhold til det 
institusjonelle, uten at det gir et 
økt trykk i trafikkbildet rundt.

Vi ønsker ingen omkamp på 
denne planen, selv om vi sy-
nes noen bygg kan bli litt høye. 
Sunnaas trenger den fleksibi-
liteten som ble nevnt slik at 
de kan bygge ut fra sin kom-
petanse, sier Claudia Behrens. 
Dermed kunne varaordfører 
Erik Adland klubbe forlaget 
som ble enstemmig godkjent.

Hensikten med planarbeidet er 
å legge til rette for at Sunnaas 
sykehus kan utvikles videre 
som Norges ledende rehabili-
teringssykehus og en moderne 
pasientrettet kompetansebe-
drift. 
Sykehuset har i dag utfordrin-
ger knyttet til store avstander 
mellom bygningene og gam-
mel urasjonell bygningsmasse. 
Et middel for å få løst disse 
utfordringene kan være å skille 
ut deler av sykehusets eien-
dommer for salg og å bygge 
nytt for inntektene av salget.

Målet til sykehuset er å øke are-
aleffektiviteten ved å rive eldre 
bygninger og å bedre uteområ-
dene for bedre pasientbehand-
ling. Tomtene som eventuelt 
skal selges skal utvikles i tråd 
med kommuneplanens arealdel 
som viser at deler av Sunnaas 
sykehus sine eiendommer kan 
benyttes til fremtidig bolig/
næring/offentlig eller privat 
tjenesteyting
 
Tomtesalg kan finansiere 
nytt sykehus
En gledens dag, sier prosjekt-
leder på Sunnaas Trude Gjeld-
vik. Sunnaas sykehus er nå vel-
dig nær å kunne ta skrittet fra 
søknader og behandlinger til 
konkret å kunne gå i gang med 
nye planer for et nytt sykehus. 
Den eldste delen av sykehuset 
er fra femtitallet og har vært ut-
bygget etter økt behov. Det vi 
skal i gang med nå er å rive alt 
fra kantina og sørover.

Områdeplanen ble godkjent av 
Plan- og teknikkutvalget i Nes-
odden kommune i sist møte. 
Nå mangler bare godkjenning 
fra kommunestyret før Helse 
Sør-Øst kan sette sin godkjen-
ning til slutt.

Vi har to virksomhetsidéer. 
Den ene handler om å gi pa-

sientene det beste tilbudet, 
den andre at vi skal overføre 
kompetanse til andre. Vi sit-
ter på mye spisskompetanse 
som vi ønsker å dele med an-
dre kompetansemiljøer og hel-
sepersonell som driver med 
rehabilitering. Da trenger vi 
undervisningsfasiliteter og tek-
nologi som gir oss mulighet til 
å dele denne kunnskapen, både 
i regionen og i resten av landet, 
sier Trude Gjeldvik.
Billigere å bygge nytt                                                                                                                    
Vi har kalkyler på hva det vil 
koste å renovere de gamle byg-
gene, men med alle krav som 
er i dag vil det gjøre en renova-
sjonsprosess dyrere enn å byg-
ge nytt. I så fall hadde vi måttet 
bygge et bygg til for å få alt det 
tekniske på plass.

Når det gjelder pasienttilbudet 
i årene fremover vil vi øke po-
liklinisk- og dagaktivitet. Det 
vil da bli flere ressurskrevende 
pasienter innlagt i sykehuset 
og disse vil vi prioritere i sen-
gebyggene. Fremtidig pasient-
behandling stiller høye krav 
til teknologi og utstyr for at vi 
skal kunne tilby den beste be-
handlingen for våre pasienter.

Spisskompetanse                                                                                                                
Sunnaas sykehus er et helse-
foretak med spisskompetanse 
som er viktig for andre syke-
hus. Når det gjelder teknologi 
er gapet mellom det som fin-
nes av muligheter og det som 
brukes stort. Det er en pro-
blemstilling Sunnaas sykehus 
også tar med i beregningen.

Jeg tror at om vi fullt ut tar i 
bruk den teknologien som fin-
nes i dag, vil vi kunne gjøre 
enda mer for pasientgruppene 
våre. Dette krever teknologi, 
lokaler, kompetanse, og ikke 
minst gode finansieringsord-
ninger for den nye måten å 
jobbe på.

I dag har vi bygg som strek-
ker seg over store områder og 
for å få det hele mer effektivt 
vil vi komprimere og samle 
bygningsmassen. Den kan bli 
redusert med inntil 1000 kva-
dratmeter. Det er fordi vi vil få 
mer fleksible bygg med kom-
binerte funksjoner. Da kan vi 
jobbe på en annen måte og vi 
slipper de lange korridorene og 
«dødsarealet» vi har i dag. 

Vi skal sikre god bruk av alle 
områder i sykehuset og tilret-
telegger for aktivitet både inne 
og ute, slik at pasientene skal 
få optimal nytte av sitt opphold 
på Sunnaas sykehus. Vi håper 
at vi kan begynne å bygge i be-
gynnelsen av 2020. Blir plane-
ne godkjent av kommunestyret 
er det kun godkjenningen fra 
Helse Sør-Øst det står og faller 
på. Når det gjelder Nesodden 
kommune må jeg få berømme 
samarbeidet med dem. Sun-
naas sykehus er den nest stør-
ste arbeidsplassen i kommunen 
med ca. 800 ansatte. Av dem 
bor nærmere halvparten på 
Nesodden.

For å finansiere byggingen har 
Sunnaas sykehus flere tom-
ter de vurderer å legge ut for 
salg. Hvor mange tomter eller 
boliger det blir, vet jeg ikke, 
men det er cirka femten mål vi 
kan legge ut for salg, avslutter 
Gjeldvik.

Sunnaas får bygge nytt sykehus

Nesoddens 
vara-
ordfører 
har 

frisknet til

FAKTA 
SUNNAAS 
SYKEHUS

Sunnaas sykehus tilbyr 
høyspesialisert rehabili-
tering til mennesker som 

har vært utsatt for alvorlig 
sykdom eller skade. ‘

Sunnaas er Norges stør-
ste spesialsykehus innen 

fysikalsk medisin og 
rehabilitering og ett av 

elleve helseforetak i Helse 
Sør-Øst.

Sunnaas har hovedsake-
lig regionale, men også 

nasjonale oppgaver, og er 
et sykehus med universi-

tetsfunksjoner
Sykehuset har gjestepro-
fessorer i Sverige, Dan-
mark og Australia og en 

sterk internasjonal tilstede-
værelse. Sunnaas Interna-
tional Network in Reha-
bilitation (SIN-nettverk) 

holder årlige seminar med 
deltakere fra Kina, USA, 
Russland, Sverige, Pales-

tina, Israel og Norge. Flere 
multisenterstudier har sitt 

utspring i nettverket. I 
Kambodsja, Syria, Liba-

non, Palestina og Uruguay 
deltar de i bistands-

prosjekter.

Prof. dr. med Nils Hjeltnes har job-
bet på Sunnaas i en «mannsalder», 
sammen med Thor Bjørn Lie og Er-
ling Lauritzsen fra Stiftelsen Sofien-
lund gratulerer han Adm. direktør 
Einar Magnus Strand med planene 
for utbyggingen av sykehuset.
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Frykten for sykehjem slo ned 
i meg da jeg fikk Parkinsons 
sykdom i 50-årsgave.

Skulle jeg havne på sykehjem, 
vil jeg ikke ha ulønna frivillige 
inn på mitt rom. Heller ikke 
de som løper i takt med stop-
peklokken, skriver Torgeir Tor-
steinsen.

Å leve er ikke nok. Solskinn, 
frihet og en liten blomst må 
man ha, sa H.C. Andersen i sin 
tid.
Tanken om å skulle «leve» i 
sykehjem er definitivt vrien. 
Selv vil jeg ikke dit. Uansett 
hvor godt regjeringen profile-
rer eldreprosjektet sitt, Leve 
hele livet – en kvalitetsreform 
for eldre.

Utfordringene står i kø
Prosjektet er stort og vanske-
lig.
I dag lever 220 0000 personer 
over 80 år i landet. I 2040 vil 
det være 470 000 om progno-
sene slår til. Og andelen yrkes-
aktive vil bli redusert i forhold 
til dem som mottar trygdepen-
ger.
Ifølge rådgiver i pensjonist-
forbundet, Sindre Farstad, er 
vi blitt rundlurt av skremsels-
forskerne. Han har avlyst el-
drebølgen. Men uansett. Utfor-
dringene står i kø.

Rundt 2500 parkinsonpasi-
enter «lever» på sykehjem.
Med et sterkt økende antall 
pleietrengende eldre, både i 
hjemmetjenesten og på institu-
sjoner, er det ikke lett å se at 
ting skal bedres. Rundt 2500 
parkinsonpasienter «lever» på 
sykehjem. Dette ifølge Nasjo-
nal kompetansetjeneste for be-
vegelsesforstyrrelser ved Sta-
vanger universitetssjukehus. 

Det finnes ikke tall for hvor 
mange som mottar hjelp i eget 
hjem.

Langreist middag
Våre politikere burde i langt 
større grad takke ja til kunn-
skap og tilbakemeldinger fra 
både pårørende og brukere 
av tjenesten. Det ville gi dem 

en mer fullstendig innsikt når 
penger skal fordeles, enn den 
de finner i bunken av kalde 
sakspapirer. Eller i korte besøk 
i valgtider. De skylder på tids-
klemmen.
Jeg hører stadig at det trengs 
hender i eldreomsorgen. Sånn 
som til jordbærplukkingen i 
begynnelsen av juli. Men det 
blir kostbart, sier noen og leter 
etter innsparingstiltak.
Ja, vi har vel alle hørt om dem 
som kokte billig middag i Ber-
gen og serverte den på syke-
hjem på Østlandet dagen etter. 
LES: Verdig eldreomsorg kos-
ter penger og krever nok folk 
– hele tiden

Ingen søndagsskole
Frykten for sykehjem slo ned i 
meg for flere tiår siden da jeg 
jobbet der i en periode. Og 
senere, da jeg fikk diagnosen 
Parkinsons sykdom i 50-års-
gave.
Sykehjem er ingen søndags-
skole. Både beboere og fortvil-
te pårørende forteller om opp-
levelser av intoleranse blant 
«brukerne» på sykehjem.
Jeg vil ikke la meg mobbe fordi 
om jeg skjelver, søler med ma-
ten, snakker urent, sikler, eller 
lager noen slitsomme grimaser.
Da vil jeg heller innta mine 
måltider alene på rommet uten 
en kommentar.
Så kan jeg bruke den tiden jeg 
trenger for å få i meg all ma-

ten. Og så unngår jeg underer-
næring.

Jeg frykter den plagsomme 
parkinsonangsten, ensomhe-
ten og tungsinnet.
Jeg vil ikke bli fastbundet til en 
stol, med bleie og hoftebeskyt-
ter. Stille og alene med tan-
kene og følelsene mine. Med 
smekke, fett og strittende hår 
i joggebukse og rutete tøfler. 
Å vente og vente. Alle er så 
travle.

Jeg frykter den plagsomme 
parkinsonangsten, ensomhe-
ten og tungsinnet. Det som er 
utbredt blant folk med Parkin-
son.
Og søvnmangelen.

De varmeste hjertene
Fortellingene er mange om 
«svikt» i kommunehelsetjenes-
ten. Jeg har selv mottatt noen. 
Om manglende kunnskap om 
medisiner og de ekle bivirk-
ningene fra parkinsonmedika-
menter, om ernæring, om man-
glende oppfølging av beboere 
og pårørende. Og at tverrfaglig 
samarbeid ikke fungerer.

Jeg vil ikke ha ulønna frivillige 
inn på mitt rom om jeg likevel 
skulle havne der. Heller ikke 
de som løper i takt med stop-
peklokken.
Jeg vil ha ansikter og stem-
mer jeg kjenner igjen fra dag 
til dag.
Jeg vil ha skolerte mennesker 
med dybdeforståelse, som er 
genuint interessert i hele meg. 
Jeg vil ha årvåkenhet, kunn-
skap, tålmodighet, klokskap, 
empati og de varmeste hjer-
tene.
Godt betalte og trygge men-
nesker som føler seg verdsatt 
av samfunnet.
De med avklart taushetsløfte.
Og hvor kunnskap og holdnin-
ger er kvalitetssikret gjennom 
utdanning og offentlig god-
kjenning.
Noen som forstår og hensyntar 
mine verdier. De verdiene som 
har vært mine veivisere, og 
som har rettledet meg helt fra 
barneårene.
Jeg vil ha ansikter og stemmer 
jeg kjenner igjen fra dag til 
dag. Forutsigbarhet er uvurder-
lig for egen trygghet.
Jeg vil ha verdighet.

Gode synergier
Spesialisthelsetjenesten deltar 
ikke i behandlingen av beboere 
på institusjoner i kommunehel-
setjenesten. Samhandlingsre-
formen skulle sikre dette. Noen 
vil hevde at det foregår en kon-
stant kamp mellom nivåene 
om å skyve fra seg ansvar og 
selektering av «lønnsomme» 
pasienter til sykehusene.
Jeg skulle virkelig ønske at det 
snarest mulig ble innledet et 

samarbeid mellom disse to tje-
nestene. Deling av kunnskap 
gir gode synergier.

Vonde tær selger bedre
Det er ikke lett å bli hørt. Hel-
ler ikke avisene synes å bry 
seg. Mediene skal selge. Fær-
re enn 2 prosent av kildene i 
mediene er folk over 67 år, til 
tross for at de utgjør 14 prosent 
av befolkningen.
På denne måten mister vi andre 
viktig informasjon om alders-
gruppen. Parkinsons sykdom 
er nærmest helt fraværende i 
mediene. Vonde tær i fotball-
garderoben selger bedre.

Å pirre i samvittigheten 
virker
Diagnoser rangeres og tilde-
les midler etter status, de rette 
relasjonene og kunnskap om 
markedsføring. Vi har i alle 
år sett de velkledde og verbalt 
velformulerte med riktig kunn-
skap idet de er inne på direk-
tørkontorene. De får det til.

Gode medmennesker er rosa 
eller blå.
I det siste er jeg, flere ganger 
om dagen, blitt minnet om at 
gode medmennesker er rosa el-
ler blå. Uavhengig av hva man 
ellers bidrar med av penger og 
tid til frivillighet …
Å pirre i samvittigheten virker, 
og formålet er også det aller 
beste.

Turnusjobb er tøff jobbing
Parkinsons sykdom ble første 
gang beskrevet 11. april 1817. 
Siden den dagen har vi parkin-
sonister stått med lua i handa, 
krumbøyde, skjelvende, mi-
mikkløse og ordfattige. Det tar 
litt tid med oss. Ikke alle gid-
der å vente mens vi bruker alle 
kreftene våre for å samle oss til 
neste argument.
Jeg vet godt at bildet er mye 
mer sammensatt, mye større, 
og inneholder masse klokskap, 
godhet og vilje til å yte det 
beste.

Det tar litt tid med oss.
Jeg kjenner godt til slitasjen 
som skiftende turnusvakter og 
lav bemanning fører med seg. 
Turnusjobb er tøff jobbing. Jeg 
vet det fordi jeg har levd med 
det. Jeg vet det fordi flere av 
mine venner er der.
Jeg kan forstå at stressnivået 
kan ta all tålmodighet fra selv 
den beste. Likevel ber jeg om 
at omsorgstjenesten hele tiden 
finsliper egne holdninger – sin 
væremåte, tålmodighet og ord-
bruk – til det beste for dem 
som trenger dere. Og om at 
omsorgsrobotene må vente.

Innlegg fra Sykepleien

Innlegg av Torgeir 
Torsteinsen som 
er uføretrygdet 
intensivsykepleier, 
foredragsholder, 
kulturarbeider og 
parkinsonist:

Redaksjonen
ønsker lesere og annonsører 

God Jul
og Godt Nytt år
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Kiwi Vik
 Vik Senter

3530 RØYSE
Tlf. 32 15 92 00

Ryghgata 6
3050 MJØNDALEN

Tlf. 32 23 68 80
www.eikervekst.no

Vålerv. 157, 1599 MOSS
Tlf. 69 24 11 30 - www.mtf.no

Tannlege
Gisle Lauvstad

Storg 1 A, 1850 MYSEN
Tlf. 971 30 701

Son Blikk & Ventilasjonsmontasje AS
Borgermester Aases gate 22

1526 MOSS

Tlf. 918 66 303
E-post: sonblikk@hotmail.no

Akutt Kiropraktikk
Bestill time - 24 07 24 07

Løkkeveine 13, 0253 OSLO
Time på dagen/kveld

Norsk Scania AS
Drammensveien 159, 0212 OSLO - Tlf. 05 464

Epost: info@scania.no  -  www.scania.com

Hammerfest Taxihus AS
Storgata 2, 9600 HAMMERFEST - Tlf. 78 41 12 34

Busser tilpasset rullestolbrukere!
Utstyr i våre busser: Sotete ruter,

Radio/stereoanlegg, Air-vondition, Luksusstoler,
Tilhengerfeste og stor tilhenger.

Kontakt oss: 78 41 12 34 eller mail: post@hammerfesttaxi.no

Reddalsveien 45, 4886 GRIMSTAD - Tlf. 37 40 03 00

Økonomitjenester Innlandet AS
Audheimgården, 2850 LENA

Tlf. 61 14 13 30 - www.okonomitjenester.no

Storgata 35, 1607 FREDRIKSTAD
Tlf. 69 38 39 00

www.multiconsult.no

your safety - our concern
JOTRON Electronics a.s, 3289 Tjodalyng, Tel 33 13 97 00

www.jotron.com

Maxbo Vestby
64 98 66 90

vestby@maxbo.no

Montasje og vedlikehold
 Korsegårdveien 48, 1809 ASKIM

Tlf. 913 36 931

Snap Drive Lørenskog
Solheimsveien 54, 1473 LØRENSKOG

Tlf. 03 010 / 977 03 010
tidligere Lørenskog Bil og Caravan Service AS

1521 MOSS
Tlf. 69 21 08 20

www.stormwws.no

Ørje Bil og lakk
Industriveien 3, 1870 Ørje

1870 ØRJE
Tlf. 970 97 158

Kiwi Vestby
Vestbyveien 31
1540 VESTBY

Tlf. 64 95 06 013187 HORTEN
Tlf. 406 29 225

 Sørliv 90, 1788 HALDEN
Tlf. 69 21 14 80

Gaular Bygde- og
Sjukeheim

6973 SANDE I SUNNFJORD
Tlf. 57 71 82 00 SKL Energi til utvikling

5401 STORD
Tlf. 53 49 60 00

Nestby, 8250 ROGNAN - Tlf. 977 20 350
post@midtgaardtransport.no - www.midtgaardtransport.no

Flytting - Termotransport - Stykkgodstransport - Flistransport
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Raskere tilbake

sel.kommune.no Skoleavdelinga
molde.kommune.no

skjak.kommune.no giske.kommune.no

LILLEHAMMER

Geo Drilling AS
 7801 NAMSOS
Tlf. 74 28 73 60

Ski Bygg AS
 Kjeppestadveien 44

1400 SKI
Tlf. 64 85 46 00
www.skibygg.no

Gamlev 6, 3550 GOL
Tlf. 905 05 704

Rue Transport AS
Opsalvegen 147
3690 HJARTDAL
Tlf. 913 82 288

Vivei Eiendom AS
3359 EGGEDAL
Tlf. 900 73 701

Rett-Lakk AS
Bromsveien 13
3183 HORTEN
Tlf. 33 04 95 40

Bilskade & Lakk AS
Verkseier Furulunds vei 17

0668 OSLO
Tlf. 22 90 51 80

Utne
Transport AS
Statsmin Torps v 49
1722 SARPSBORG

Tlf. 69 13 72 30

Energiveien 14
2069 JESSHEIM
Tlf. 63 97 94 00

Peder Thomassens gate 2
4836 ARENDAL
Tlf. 37 02 10 00
www.team-t.no

Sørlifjellet 4, 1788 HALDEN
Tlf. 69 21 19 20

Våler
kommune

valer.kommune.no
loten.kommune.noroyken.kommune.no

Høyanger Bil A/S
 Einar Ramslis g 29
5900 HØYANGER

Tlf. 57 71 32 77
www.hoyangerbil.no

Øyaveien 25, 6524 FREI
Tlf. 71 52 86 53

alvheimmaskinstasjon.no

Mobile Moss AS
Kvaenveien 3, 1529 MOSS

Tlf. 69 23 57 57
www.mobile.no

Buer AS
Trippestadveien 44

1814 ASKIM
Tlf. 69 88 86 30

Kristiansen Mek Ltd
Grønnlund

8410 LØDINGEN
Tlf. 76 93 19 95 Granliv. 21, 4700 VENNESLA

Tlf. 38 15 22 00
www.norgesplaster.no

Lillehammer
Elektro AS

Tomtegata 6
2615 LILLEHAMMER

Tlf. 61 24 65 00

Joker Bulandet
6987 BULANDET
Tlf. 57 73 21 44

Kiwi Askim
Haugomgata 19

1811 ASKIM
Tlf. 69 88 80 63

1501 MOSS
Tlf. 69 00 13 00

www.hansenprotection.no

Meny Fevik
Feviktoppen 1, 4870 FEVIK

Tlf. 37 29 42 00

Båt & Motor
Senteret AS

Langgrunn
3186 HORTEN
Tlf. 33 04 30 00

Fimreite
Bergboring AS

Fimreite
6856 SOGNDAL
Tlf. 465 81 000

Karosserifabrikken A/S
Nesttunv 116
5221 BERGEN
Tlf. 55 13 03 10

Kiwi Bølevegen
Bølevegen 12
3724 SKIEN

Tlf. 35 59 30 74

Mirawa
Restaurant
Lin Hu Zhang
Schwenckegata 1
3015 DRAMMEN
Tlf. 32 83 65 85

Kiwi Hovinveien
Hovinveien 45

0576 OSLO
Tlf. 22 71 45 01

Toyota Drammen
avd Lier

Sankt Hallvards vei 10
3414 LIERSTRANDA

Tlf. 32 22 95 95

Nettbuss AS
Vestlivegen 3, 3570 ÅL

Tlf. 32 08 60 60

Stranna
rehabilitering AS

Strandgata 7
3750 DRANGEDAL

Tlf. 35 99 88 00

Motorsenteret
Heidal AS
Ysterivegen 5
2676 HEIDAL

Tlf. 61 23 34 00

8743 INDRE KVARØY
Tlf. 75 09 19 50

Son VVS AS
Elgveien 2
1555 SON

Tlf. 934 48 809

Henriksen
Sjåførskole AS

Flyplassvegen 4
9152 SØRKJOSEN

Tlf. 77 76 70 05

Rørleggerfirmaet
Lien & Co
Storgata 52

2830 RAUFOSS
Tlf. 61 19 08 39

Knut Farestveit
Rør og Sveis

Modalen 1041
5729 MODALEN
Tlf. 901 82 524

Borgedal
Bilservice AS
Tromsnesvegen 79

2634 FÅVANG
Tlf. 61 28 01 00

Reinholdtsen
Maskin AS
 8430  MYRE

Tlf. 76 13 46 33

Røros Aut.
Trafikkskole

Tollefs Bredals vei 11
7374 RØROS

Tlf. 909 96 043

Rustad
Transport AS

Storfjellveien 16
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Stadig flere erfarer at dagens 
helsepolitikk har ført til økt 
byråkrati, overdrevent økono-
mifokus og en økende følelse 
av hjelpeløshet hos både helse-
personell og pasienter.

Dette er bakgrunnen for eta-
bleringen av foreningen Helse-
tjenesteaksjonen. Men mange 
blir svar skyldig hvis de blir 
spurt om hvordan helsetjenes-
ten kunne vært organisert mer 

hensiktsmessig. Sektoren opp-
leves som komplisert, og det er 
trolig også grunnen til at politi-
kere fra alle partier viker unna, 
og ikke våger å ta de viktige 
helsepolitiske beslutningene, 
men overlater det til byråkra-
tiet og konsulentselskapene.

I denne boken viser 25 eksper-
ter fra helsefag, juss, økonomi, 
samfunnsfag og forvaltning 
at det finnes alternativer. De 
analyserer tendensene og driv-
kreftene i dagens helsepolitikk, 
og munner ut i helt konkrete 
forslag til endringer som poli-
tikerne kunne ha vedtatt i dag 
– hvis de hadde villet – og som 
i så fall ville ført helsetjenesten 
på en riktigere kurs. Forsla-
gene er konkrete og kontrover-
sielle, og vil derfor bidra til å 
starte en viktig debatt. Boken 
utgis i samarbeid med Helse-
tjenesteaksjonen.

«Dersom Ap slepp å gå i skyt-
targrava for føretaksmodellen, 
kan dette lyde som program for 
ein raudgrøn helseopposisjon i 
valåret. Les og tenk.»

Alf Skjeseth, KLASSEKAM-
PEN

«Styrken ved boka er det store 
mangfaldet av problemstillin-
gar som blir lagt fram for drøf-
ting. Ho eignar seg difor godt 
som ei innramming av dei sen-
trale utfordringane i den nasjo-
nale helsepolitikken som det er 
nødvendig å arbeide meir med 
i åra som kjem.»

Geir Sverre Braut, JOUR-
NALEN

«Boka er lettlest og de ulike 
forfatternes ulike måter å skri-
ve på er godt vevet sammen. 
[...] På tross av bred enighet 
om behov for å endre dagens 
situasjon, blir mange svar skyl-
dig dersom blir spurt om hvor-
dan helsetjenesten kunne vært 
organisert mer hensiktsmessig. 
Forslagene som stilles i boka er 
konkrete og kontroversielle, og 
videre vil boka trolig være med 

på å starte en viktig debatt. En 
debatt som det er på høy tid å 
starte. Nå.»

Bjørn Rogne Christensen, 
sykepleien.no

Pent brukt lavvo!

Har du lyst på en pent brukt lavvo?
Lavoistene som i sin tid bygget lavvoen har 

ikke brukt den på lenge, og flere vintre 
har satt sitt preg på konstruksjonen.

I Stiftelsen Sofienlund synes vi det er helt 
all right at turgåere og andre bruker vår 
110 mål store eiendom Sofienlund, men 
vi synes også det er enda mere all right at 

folk rydder opp etter seg!

Lavvoen ble i sin tid satt opp av ivrige 
fedre da deres barn var små.

Nå har barna blitt store og lavvoen må gå!

Ny helsepolitikk.                   
Det finnes løsninger

Torgeir Bruun 
Wyller og Heidi 
Haukelien (red.)

Helsetjeneste-
aksjonen ble 

stiftet 19. mars 
2013:

Tidligere har aksjonen hatt 
en «flat struktur» med en 
aksjonsgruppe bestående 
av 23 medlemmer og ingen 
mulighet for andre til å 
melde seg inn. 
I mars 2014 ble Helsetje-
nesteaksjonen omgjort til 
en medlemsorganisasjon. 
Det er i hovedsak tre grun-
ner til denne endringen: 
Det er etterspurt blant våre 
sympatisører. Det er mange 
som ønsker å melde seg 
inn for å vise sin støtte. 
Det gir større legitimitet 
for Helsetjenesteaksjonen 
som helsepolitisk aktør 
når vi kan redegjøre for 
hvor mange vi represen-
terer. Kontingentinntekter 
gjør det mulig å engasjere 
sekretærhjelp, midler til å 
fremme synlige aksjoner 
og eventuelle annonserin-
ger, hvilket er nødvendig 
for å bringe aksjonen 
videre
 
Valgkomiteen i valgpe-
riode 2015 – 2019): 
Inger-Margrethe Holter 
(sykepleier, førsteamanu-
ensis), Marit Halvorsen 
(professor i jus) og Vegard 
Bruun Wyller (professor i 
pediatri).

Sekretariatet består av: 
Silvia Leine og Magnar 
Sortåsløkken.


